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 PROTOKÓŁ Nr 10/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 listopada 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.15. 

Prowadzący posiedzenie: IRENA TISZUK – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

(wyznaczona przez członków wszystkich komisji do prowadzenia posiedzenia). 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA  

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  IRENA TISZUK powitała 

wszystkich obecnych i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 25 

listopada 2016 r.: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023; 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

c) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia  rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2017 rok; 
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d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem 

Bielsk Podlaski. 

e) Projekt uchwały w sprawie  przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski.  

2. Sprawy bieżące.  

 

Do pkt 1a)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023 - stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. Zakres proponowanych zmian przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – 

Skarbnik Gminy. 

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok - 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

Zakres proponowanych zmian przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA. Omówiony wniosek dodatkowo zostanie przedstawiony na sesji Rady 

Gminy.   

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 

współpracy Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 rok - stanowi Załącznik Nr 7 do 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, jaka kwota 

jest przewidziana na realizację programu ?   

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA poinformowała, że zostanie ona 

określona w budżecie gminy. Przed jego uchwaleniem mogą być jeszcze wprowadzane 

poprawki. Radni dyskutowali również o istocie działalności stowarzyszeń, zwrócono uwagę, że 

niektóre z nich istnieją tylko formalnie, ale są również i takie, które w swojej działalności 

wyróżniają się  dużą aktywnością, np. Stowarzyszenie Diabetyków. Na terenie gminy również 

są organizacje bardziej i mniej aktywne. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1d) 

Wniosek dot. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z miastem Bielsk Podlaski - 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Wójt Gminy, przedstawiając wniosek w tej sprawie, 

wyjaśniła, że niektórzy mieszkańcy są zainteresowani korzystaniem z usług i pomocy 

świadczonej osobom niepełnosprawnym przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Bielsku 

Podlaskim. Stąd powstała inicjatywa zawarcia porozumienia z samorządem Miasta, dzięki 

któremu do tej placówki  będą kierowani mieszkańcy gminy, a gmina z tego tytułu nie będzie 

ponosić żadnych kosztów, ponieważ zadanie jest finansowane z budżetu państwa. Do 

doręczonego radnym projektu uchwały został dołączony projekt porozumienia. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI przyznał, że udział osób 

niepełnosprawnych w zajęciach terapeutycznych daje duże efekty, więc warto mieszkańcom 

gminy stworzyć możliwości korzystania z takiej pomocy. 
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Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1e) 

Wniosek dot. projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność Gminy Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 9 do 

protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o przygotowanej i doręczonej 

radnym autokorekcie wniosku z uwagi na to, że wpłynęły od rzeczoznawcy dokumenty z 

oszacowaną wartością przeznaczonej do sprzedaży nieruchomości w Łubinie Kościelnym. 

Ponieważ oszacowana wartość przekracza kwotę 10.000 zł, więc do sprzedaży tej 

nieruchomości niezbędna jest zgoda Rady Gminy.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

1) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że został przygotowany projekt 

budżetu gminy na 2017 rok, który został już radnym doręczony. Wpłynęła też 

pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Uchwała w 

sprawie przyszłorocznego budżetu zostanie przyjęta na grudniowej sesji Rady Gminy.  

2) Pani Wójt poinformowała, że w 2017 roku powiat przystąpi do realizacji inwestycji 

polegającej na budowie hali widowiskowo-sportowej przy I Liceum Ogólnokształcącym 

im. T. Kościuszki w Bielsku Podlaskim. Starosta Bielski prosi o finansowe wsparcie ze 

strony sąsiednich samorządów. Miasto wstępnie deklaruje swój wkład finansowy, więc 

Gmina również powinna wesprzeć realizację tej inwestycji, tym bardziej, że uczniowie z 

Gminy po zakończeniu gimnazjum uczą się w szkołach średnich w Bielsku Podlaskim, 

a zakłada się, że nowa hala ma służyć wszystkim uczniom. Pani Wójt zaproponowała 

przeznaczyć w budżecie gminy na ten cel kwotę wys. 500 tys. złotych. Decyzja w tej 

sprawie należy do radnych. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI poinformował, że przewidywany koszt inwestycji wg kosztorysu wynosi 

ok. 10 mln złotych. Powiat stara się również o dofinansowanie z Totalizatora 

Sportowego, gdzie można uzyskać dofinansowanie max. do 30% wartości inwestycji.  

Celem jest ukończenie inwestycji na jubileusz 100-lecia szkoły. Radni nie wnieśli uwag 

i zaakceptowali propozycję Wójta Gminy dot. finansowego wsparcia powiatu bielskiego 

przy budowie hali widowiskowo-sportowej przy I LO im. T. Kościuszki w wysokości 

500 tys. złotych.  

3) Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poruszył temat dot. 

budowy drogi Bańki-Orzechowicze i zwrócił uwagę na potrzebę skontaktowania się z 

Powiatem w sprawie zabezpieczenia właściwego odpływu wody z pól (z ok. 100 ha) w 

kierunku tej drogi. Stwierdził, że problem można rozwiązać przedłużając rów o długości 

ok. 100 metrów, ale w tej chwili wymagałoby to skorygowania projektu technicznego. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 

zna ten temat i zadeklarował rozważenie wszystkich aspektów w tym zakresie łącznie z 

dokonaniem przeglądu w celu uzgodnienia właściwego rozwiązania technicznego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, jak 

ważny jest etap projektowania inwestycji drogowej. Dobrze  wykonany projekt wpływa 

na końcowy efekt inwestycji, bowiem na pewnym etapie realizacji zmian nie można już 

wprowadzać.  

4) Radny MIKOŁAJ CAR zapytał o możliwości dofinansowania do remontu dróg 

dojazdowych. Stwierdził, że trzeba zrobić żwirówkę na drodze Knorydy-Dobromil. Pani 

Wójt przypomniała, że tego rodzaju remonty były robione w ramach rekultywacji, a 

jedną z ostatnich była droga z Białej do Hryniewicz Dużych. Dodała, że o takie 

dofinansowanie można się ubiegać raz na 5 lat, z tym, że należy pamiętać o tym, że 



 4 

 

droga powinna służyć jakimś celom. W przypadku drogi do Hryniewicz potrzebę 

budowy tej drogi uzasadniał brak dojazdu do wsi. W tej chwili na terenie gminy każda 

wieś ma zapewniony wyjazd na drogę asfaltową. Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że 

w przypadku Knoryd droga ułatwiłaby dojazd do „kryniczki”. 

5) Radny ANDRZEJ BOROWSKI poinformował, że w dniu 5 listopada br. w związku z 

wypadkiem drogowym w Deniskach na „dziewiętnastce”, samochody były kierowane 

na objazd przez Hryniewicze Małe. Radny zasugerował skierowanie wystąpienia do 

Komendy Powiatowej Policji z prośbą o niekierowanie samochodów przez 

Hryniewicze, ponieważ droga szybko ulegnie zniszczeniu. Pani Wójt zadeklarowała, że 

przekaże prośbę Pani Komendant, stwierdziła jednocześnie, że wg jej wiedzy większość 

samochodów w takich sytuacjach jest kierowana na Narew.     

6) Dyskutowano o funkcjonowaniu oświetlenia ulicznego, usterkach oraz czasami 

nieuzasadnionych  uwagach mieszkańców co do miejsca usytuowania latarni. Niektórzy 

chcą, aby lampy oświetlały wjazd na posesję. 

7) Pani Wójt poinformowała, że w dniu 9 stycznia 2017 r. odbędzie się coroczne 

ekumeniczne spotkanie sołtysów powiatu bielskiego, hajnowskiego i siemiatyckiego 

organizowane przez Biskupa Tadeusza Pikusa. W tym roku współorganizatorem jest 

Gmina Bielsk Podlaski, a spotkanie odbędzie się w Zespole Szkół w Augustowie. 

8) Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył temat dotyczący przyjmowania przez 

sołtysów podatków od mieszkańców oraz wysokości należnej za te czynności prowizji. 

Zwrócił uwagę, że sołtys musi rozliczyć się z gminą w terminie do 16 dnia miesiąca, w 

którym upływa termin wpłaty podatku. Część mieszkańców celowo wpłaca po tym 

terminie do kasy UG, a z powodu nieterminowej wpłaty nie są nawet naliczane odsetki. 

Przypomniał, że kiedyś sołtys otrzymywał prowizję od całości naliczonego podatku dla 

mieszkańców danej wsi. Radny zapytał, czy gmina może zmienić uregulowania w tym 

zakresie ? Pani NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że odsetki z 

tytułu nieterminowej wpłaty podatku są naliczane od pewnej kwoty, więc nie zawsze 

opóźnienie wpłaty ma ujemne skutki finansowe dla podatnika. Wszystko odbywa się 

zgodnie z wymogami ustawowymi i gmina nie ma dowolności w tym zakresie.  Nie 

można też mieszkańców zmusić do tego, aby wpłacali podatki do sołtysa, a nie do kasy, 

czy przelewem drogą internetową. Z kolei Pani Wójt dodała, że ustalone przepisami 

prawa terminy są obowiązujące dla wszystkich, jako przykład podała konieczność 

terminowego uiszczania opłat za energię elektryczną. Te wymogi dotyczą wszystkich, a 

Gmina ustanawiając przepisy miejscowe musi kierować się przepisami ustaw. Aktualnie 

wysokość prowizji jest uzależniona od zebranej przez sołtysa kwoty podatku.  

9) Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał o prawne możliwości zakupu domów, w 

których nikt już nie mieszka, ale grunt pod budynkiem prawdopodobnie jest własnością 

gminy. Pani Wójt wyjaśniła, że w pierwszej kolejności należy sprawdzić, czy są 

spadkobiercy, jeśli tak, to powinni oni ustanowić spadek po zmarłym, a następnie na 

podstawie postanowienia Sądu wystąpić do Starostwa Powiatowego o zwrot działki pod 

budynkiem.  

10) Radnego JANA KOWALCZUKA interesowało, czy aktualnie użytkujący grunty w 

Miękiszach należące kiedyś do Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej płacą podatki ? Pani 

Wójt poinformowała, że można to sprawdzić w Referacie Finansowym. Dodała 

również, że grunty po RSP mogły zostać przez kogoś zakupione albo mogą być 

zwrócone za wniesiony przed laty wkład.   

11) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała w dniu 30 listopada po zakończeniu 

sesji ok. godz. 10-tej  odbędą się konsultacje dotyczące projektu drogi S19  w części 

przebiegającej przez Gminę Bielsk Podlaski – w okolicach Plosek i Denisek. W 

związku z tym w spotkaniu mogą uczestniczyć zainteresowani mieszkańcy tych 

miejscowości. Zwróciła się do radnych z prośbą o upowszechnienie tej informacji.   
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 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym IRENA TISZUK o godz. 10.15 

zamknęła posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy 

 

………………………… 

3. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

((Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj 

 

………………………… 

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

4. KOWALCZUK Jan 

 

………………………… 

5. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 
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5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


